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大果中熟白沙枇杷新品种‘丽白’
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摘要 ‘丽白’是从白沙枇杷实生群体中选出的大果新品种，平均单果质量45.1 g，可溶性固形物 
含量14.2%，可食率70.0%，外观美，肉质细嫩，汁多味浓，抗叶斑病、果锈病和日灼病能力较强，丰产 
性好，适宜在浙江丽水及其类似地区海拔300 m 以下，pH 5.5 ~ 7.0 的山地丘陵、滩圩地栽培。
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Abstract： Eriobotrya japonica‘Libai’is a new loquat cultivar selected from white pulp loquat 
population growing in Lishui，Zhejiang Province. The average single fruit weight is 45.1 g. Its fruit is 
juicy，flavour full，good surface. The soluble solids content is 14.2% and edible rate is 70.0%. It has high 
yield and strong disease resistance ability for leaf spot disease，fruit rust disease and sunscald. Eriobotrya 
japonica‘Libai’is suitable for planting in Lishui regin and its similar region at an altitude of 50–300 m， 
pH value 5.5–7.0 hilly land and beach dike. 
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